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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Domokos László, az Állami Számvevőszék elnöke 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Milyen lépéseket tesz az Állami Számvevőszék a 
Társadalmi Esélyteremtési Főigazgatóság átvilágítása érdekében?" 

Tisztelt Elnök Úr!

 
 Az Állami Számvevőszékről szóló 2011. évi LXVI. törvény szerint a Számvevőszék általános 
hatáskörrel végzi a közpénzekkel, valamint az állami és önkormányzati vagyonnal való felelős 
gazdálkodás ellenőrzését. Az Állami Számvevőszék az államháztartás gazdálkodásának ellenőrzése 
keretében ellenőrzi a központi költségvetési fejezetet irányító szerv és a fejezetbe sorolt 
költségvetési szervek működését, a fejezetbe tartozó központi kezelésű előirányzatok és fejezeti 
kezelésű előirányzatok felhasználását, valamint a helyi önkormányzat, a nemzetiségi önkormányzat 
és ezek társulása gazdálkodását. Az Állami
 Számvevőszék az államháztartásból származó források felhasználásának keretében ellenőrzi a 
központi költségvetésből gazdálkodó szervezeteket (intézményeket).

 A sajtóba kiszivárgott hangfelvétel szerint Sztojka Attila roma kapcsolatokért felelős 
kormánybiztos, a BM-hez tartozó Társadalmi Esélyteremtési Főigazgatóság főigazgatója egy 
decemberi találkozón állami támogatásokat ígért az Országos Roma Önkormányzat “körön belül 
levő” tagjainak az általa vezetett Főigazgatóság révén. Az emlegetett „kör” az Országos Roma 
Önkormányzat kormánypárti tagjait jelentette, a találkozón ugyanis a Lungo Drom
 képviselői és szövetségeseik vettek részt. Azt is mondta a kormánybiztos, hogy “még fogokhozni 
lehetőségeket, ebben ne legyen kétségetek”, sőt, beszélt olyan egyedi támogatásokról is, amiket 
január végén, február elején utalnak majd át, értelmeszerűen a “körön belüleiknek”. A 
kormánybiztos azt is egyértelművé tette, hogy a támogatás feltétele a “politikai teljesítmény”, és 



 
megfenyegette azokat, akik nem felelnek meg a politikai elvárásoknak.

 Miután nemcsak törvényi kötelezettség, de társadalmi szintű elvárás is a közpénzek felelős, 
értékelvű, rendeltetésszerű felhasználása és a közpénzből nyújtott támogatások átláthatóságának 
megteremtése, kérdésem, hogy az Állami Számvevőszék milyen lépéseket tesz a Társadalmi 
Esélyteremtési Főigazgatóság átvilágítása érdekében? Várható-e az éves ellenőrzési terv 
módosítása, vagy az ellenőrzési témák és helyszínek jövőbeli bővítése a
 kérdéskörrel? További kérdésem, hogy a Főigazgatóság megalakulása óta folytatott-e ellenőrzést a 
Számvevőszék a Főigazgatóságnál, és ha igen, milyen eredménnyel zárult a vizsgálat?

Válaszát előre is köszönöm!

Budapest, 2022. január 6.
 
 
 Tisztelettel, 
 
 Szél Bernadett
 országgyűlési képviselő
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